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Bil sem priča pokopa nekega sistema
Ko sl v gozdu, vidiš posamezna drevesa, celote pa ne. Lažje je,
ko si na obrobju. Tako nekako gleda nazaj na svoj štiriletni
mandat za predsednika občinske skupščine Center Borut Plav-
šak, ki je pravkar predal štafetno palico svoji naslednici.

»Bili smo posledryi Mohi-
kanci kardeljevskega skupš-
činskega sistema, dogovorne
skupnosti med združenim de-
lom in krajevnimi skupnost-
mi. Takšno občino smo zdaj
pokopali, kar mnogim še ni
jasno.«

— Ali vam je žal zanjo?
»Časi se pač spreminjajo,

z njim sistemi. Lahko rečem,
da sem sam prispeval delček
k mozaiku sprememb oziro-
ma k pokopu takšne občine,
ko smo razpravljali o ustavnih
spremembah. Bila je preveč
zapletena, nabrekla, saj se je
v njej menjavalo kar 5000 de-
legatov.«

- Kaj bo bistveno za novo
občino?

»Predvsem so se ryene pri-
stojnosti zdesetkale. To bo
nova skupnost, ki bo morala
še najti samo sebe. Glavno be-
sedo bo imel zdaj mestni par-
lament. Občinam ostaja dav-
karija, Ijudska obramba, urad
za gradbene zadeve, referat za
družbene dejavnosti, mali se-
kretariat za občo upravo.«

— Ali menite, da bo hkrati
s pristojnostmi zdesetkana
tudi birokracija?

»Po mojem mnenju naj bi
se upravni aparat v občini naj-
manj prepolovil.«

- Vrniva se k vašemu
predsednikovanju, h kon-
kretnim nalogam, ki vam jib
je uspelo opraviti v občo ko-
rist in morda v vaše zado-
voljstvo, da danes lahko re-
čete: no, nekaj pa bo le ostalo
za menoj.

»Začel bom s paradoksi in
si štel za uspeh, da se nekaj ni
zgodilo. Ni se na primer zgo-
dila fontana na Prešernovem
trgu. Niso ukinili osnovne šo-
le Ledina, za kar sem bil hude
bitke z zakulisnimi in kuloar-
skimi silami, ki so bile videti
kakor mlini na veter. Uspelo
mi je ohraniti dve mali ambu-
lanti na Mirju in na Prulah, ki

so jih bili hoteli požreti veliki
zdravstveni sistemi, ambulan-
ti pa veliko pomenita upoko-
jencem. Potem smo rekon-
struirali srednje šole in kon-
čali toplifikacijo občine.«

- Je politika za vas bojno
polje?

»Je umetnost možnega. Če
se spomnite, so bili prebivalci
ob Roški proti novi ureditvi,
vendar je tudi to bilo možno
speljati potem, ko smo jih
prepričali, da gre za vzajemno
koristno rešitev. Seveda pa so
možnosti pri marsikaterem
načrtu omejene. No, prav ta-
ko je s funkcijo predsednika
občinske skupščine, ki je v bi-
stvu le prvi med njimi in je
odgovoren za koordiniranje
zapletenega delegatskega si-
stema.«

— Kakogledatenato, daje
Ljubljana razdrobljena na
pet občin?

»V to področje ne bi pose-
gal. Ljubljana je vodena gla-
va, ogromna, raztegivjena vas
z različnimi posebnostmi.
Medvode na primer ni Ljub-
Ijana in ni nič čudnega, če
zdaj išče svojo podobo. Prava
mestna občina je v bistvu sa-
mo naša občina. V odločanju
o usodi posameznih občin je

bilo doslej dosti umetelnega,
ko se je odločalo na več nivo-
jih. Z ustavo bo drugače.
Mestna skupščina naj ne bi
bila več federacija petih
občin.«

— Kaj vam je povzročilo
največ sivenja las?

»Komunalni problemi, ki so
kar naprej trkali na moja vra-
ta, jaz pa sem se počutil outsi-
der, ker sem se poprej ukvar-
jal s kulturo. Na tem področju
je prihajalo do konfliktov. De-
javnost je bila atomizirana,
razpršena, vse se je reševalo
na petih nivojih, dokler se ni
pometlo s sisi in so se pristoj-
nosti prenesle na mesto.«

Borut Plavšak je priznal, da
se je velikokrat boril z mlini
na veter, z abstrakcijami, s sa-
njači dogovome ekonomije,
ki nimajo pojma o umnem go-
spodaijenju.

»Hotel sem, da mi naredijo
čisto račnnico, brutto bilanco
gospodarskih možnosti, da bi
vedel, koliko denaija imamo
in koliko ga lahko porabimo.
Tako so delali naši dedje, pra-
dedje, tako dela vsak kmet, da
porabi toliko, kolikor mu do-
puščajo možnosti v kašči. Dva
memika žita si je vedno dal na
strah za setev. Tega pri nas ni
bilo. Cele generacije v admi-
nistraciji nimajo pojma o.um-
nem gospodaqenju. Želel
sem, da bi delali tako, kot de-
lajo v podjefjih, kolikšni so
dohodki, kolikšni izdatki.
V vseh štirih letih nisem pri-
šel do čistih računov in sem
na konco ubupal. Niti, ki so
bile v rokah, SDK, republi-
škega zavoda za statistiko,
Narodne banke, zavoda za
družbeno planiranje, občin-
skega komiteja za gospodar-
stvo so bile preveč preplete-
ne, da bi iz tega kdo lahko
potegnil vodilno nit,« je razla-
gal nekdanji predsednik ob-
činske skupščine v upanju, da
bo novo vodstvo to znalo na-
rediti, predvsem pa imelo
drugačne možnosti, ki jih uti-
ra nova ustavna ureditev.

Ampak nove poti so navad-
no še težje od utrjenih, že zna-
nih. Morda se bodo poslednji
Mohikanci zdaj celo oddahni-
li, da so odšli.
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